
Svar på spørgsmål stillet på 
Kommunalbestyrelsesmødet den 31. januar 2023, pkt. 
21 (eventuelt) af Martin Amby (D) 
 

Spørgsmål:  
Martin Amby spurgte til en kommunikationspolitik for den enkelte skole, 

som skulle besluttes af de enkelte skolebestyrelser.  

 

Svar:  
Skolelederne på folkeskolerne i Hvidovre har bedt administrationen om 

sparring og hjælp med at udarbejde et bud på en kommunikationspolitik. 

 

Baggrunden er, at skolelederne i en periode har oplevet en øget forråelse 

af kommunikationen med nogle forældre. Der er eksempler på, at forældre 

bruger AULA som en form for Facebook, hvor uvedkommende forældre og 

personale inddrages i personsager, og hvor tonen hurtigt bliver hård. 

Skolelederne oplever også oftere, at forældre er kritiske i offentlige grupper 

på sociale medier og i den forbindelse nævner personale ved navn.  

 

Derfor ønsker skolelederne en kommunikationspolitik, som kan dreje 

kommunikationen i en konstruktiv retning til gavn for alle.  

 

Administrationen har efterkommet skoleledernes ønske og udfærdiget et 

forslag til en kommunikationspolitik. Det er sket med inddragelse af både 

borgerrådgiveren og en kommunikationsmedarbejder i kommunen, for at 

give skolelederne så kvalificeret et udgangspunkt som muligt.  

 

Administrationens udkast er delt med skolelederne, og de skal drøfte det på 

et skoleledermøde i marts. Administrationen lægger herefter op til, at hver 

enkelt skoleleder tager det tilrettede udkast med retur til egen 

skolebestyrelse, og inddrager denne i den videre proces. 

Kommunikationspolitikken kan på den måde bliver forankret på den enkelte 

skole med fokus på skolens kultur og forældregruppe.  

 

Det er op til skolelederen og skolebestyrelsen på den enkelte skole at 

beslutte, hvordan deres kommunikationspolitik skal se ud. 
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